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EUROELEKTRA, ELEKTROMECHATRON, POLTELEINFO 

Finał Olimpiad 

30 maja 2023 roku na Politechnice Bydgoskiej 

odbyła się Gala Finalistów i Laureatów trzech 

ogólnopolskich olimpiad organizowanych 

przez Stowarzyszenie Elektryków Polskich. Po 

raz 25. elita uczniów szkół średnich wzięła 

udział w konkursach tematycznych w sześciu 

kategoriach: elektryka i energetyka (Olimpia-

da Wiedzy Elektrycznej i Energetycznej EU-

ROELEKTRA), elektronika i mechatronika 

(Olimpiada Wiedzy Elektronicznej i Mecha-

tronicznej ELEKTROMECHATRON) oraz tele-

komunikacji i informatyki (Olimpiada Liderów 

Telekomunikacji i Informatyki POLTELEINFO). 

24 poprzednie edycje organizowane były pod 

nazwą Olimpiady Wiedzy Elektrycznej i Elek-

tronicznej EUROELEKTRA. 
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Wszystkie trzy olimpiady uzyskały finan-

sowanie z ministerstwa Edukacji i Nauki. 

Stałym partnerem wydarzenia jest Poli-

technika Bydgoska. Zadania konkursowe 

ułożyli pracownicy Uniwersytetu Mor-

skiego w Gdyni, gdzie odbyły się również 

zawody finałowe (III stopnia).   Polskie 

firmy doceniają wagę naszych olimpiad i 

pomagają w ich organizacji. Głównym 

Patronem Branżowym Olimpiady Wiedzy 

Elektrycznej i Energetycznej EUROELEK-

TRA były Polskie Sieci Elektroenergetycz-

ne S.A. Głównym Patronem Branżowym 

Olimpiady Wiedzy Elektronicznej i Me-

chatronicznej ELEKTROMECHATRON była 

firma APS SA (Advanced Protection Sys-

tems SA). Organizację olimpiad wsparła 

firma Energo-Partner z Bydgoszczy. 

Wszystkim tym instytucjom wspierającym 

organizację naszych olimpiad podzięko-

wał prezes Stowarzyszenia Elektryków 

Polskich Sławomir Cieślik. 

Zdjęcia i tekst: Biuro SEP 
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16 czerwca 2023 r. w Zamku w Baranowie Sandomierskim odbyła się 4. w kadencji 2022-2026 Rada Prezesów SEP. Obrady otworzył 
prezes SEP kol. Sławomir Cieślik, który serdecznie powitał uczestników i przekazał prowadzenie obrad dziekanowi Rady Prezesów 
kol. Waldemarowi Olczakowi. Przyjęto porządek obrad i protokół nr 3/2022-2026 z posiedzenia Rady Prezesów SEP w dniu 
04.04.2023 r. Prezes SEP w swoim sprawozdaniu za I półrocze obecnej kadencji 2022 – 2026 poinformował o działalności Biura SEP 
i zmianach organizacyjnych, a także o sytuacji ekonomicznej SEP-COSiW i czasopism w SEP. Zwrócił się z prośbą o przekazywanie do 
czasopisma „Spektrum” artykułów o ważnych wydarzeniach i imprezach organizowanych przez oddziały. Wiceprezes-skarbnik SEP 
kol. Andrzej Werkowski przedstawił szczegółową analizę wyników finansowych SEP za 2022 r., jak również omówił projekty budżetu 
SEP na 2023 r. i budżetu centralnego SEP na 2023 r. W założeniach budżetowych nie przewidziano wzrostu składek członkowskich 
oraz odpisu. Rada Prezesów SEP jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała budżety na 2023 r.Następnie zostały przedstawione projek-
ty uchwał okołobudżetowych Zarządu Głównego SEP, a w tym m.in. propozycja uchwały o niewliczaniu do odpisu od przychodów na 
rzecz budżetu centralnego SEP:  

a)   Wpłat z tytułu składek od członków zwyczajnych i członków wspierających; 

 b)   Wpłat z tytułu dotacji celowych przeznaczonych na cele statutowe w Oddziałach SEP; 

 c)   Wpłat wnoszonych przez członków zwyczajnych lub osoby towarzyszące z tytułu uczestnictwa w imprezach turystycznych lub 
innych imprezach integracyjnych organizowanych przez Oddziały SEP. 

W dalszej części posiedzenia prezes SEP kol. Sławomir Cieślik poinformował o powołaniu pięcioosobowego zespołu mającego prze-
prowadzić konsultacje Strategii SEP pod przewodnictwem kol. Andrzeja Hachoła – członka ZG SEP. Natomiast kol. Marek Grzywacz 
przedstawił propozycję zakupu oprogramowania do obsługi komisji kwalifikacyjnych SEP. Następnie wywiązała się dyskusja 
o celowości zakupu i wymaganiach jakie ten program ma spełniać. Prezes Oddziału Suwalskiego kol. Grzegorz Buchowiecki poinfor-
mował, że Rada Prezesów w czerwcu 2024 r. zostanie zorganizowana na Suwalszczyźnie. Obrady RP przebiegły w koleżeńskiej at-
mosferze. 

opracowanie: Sławomir Laskowski 
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Bałkański urlop 

 

Pierwsze kroki w zorganizowaniu wycieczki i pod 

nazwą  "DALMACJA BEZ POŚPIECHU"  podjęto      

w biurze już ponad 6 miesięcy temu. Wybrano ter-

min który gwarantuje znośne dla nas temperatury   

i nie burzy dalszych letnich planów urlopowych. 

Kierunek, termin oraz wsparcie finansowe stowarzy-

szenia spowodowały duże zainteresowanie wyjaz-

dem.  Zaplanowano zakwaterowanie w jednym ho-

telu blisko Dubrownika z którego codziennie wyru-

szaliśmy na zwiedzanie nie tylko Chorwacji ale rów-

nież Bośni i Hercegowiny i Czarnogóry. Trzeba 

przyznać że taka forma zwiedzania i wypoczynku 

spotkała się z powszechną aprobatą. Wyjazd nie był 

męczący   zawierał bowiem także sporo czasu na 

plażowanie. Wróciliśmy więc do domu i wypoczęci  

i pełni miłych wrażeń.  
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Nasz pobyt w Dalmacji zaczęliśmy 

od zwiedzania Dubrownika jednego 

z najpiękniejszych miast basenu 

Morza Śródziemnego zwanego Per-

łą Adriatyku. Dostępu do miasta 

przez wieki broniły potężne mury 

obronne zachowane do dziś W tym 

pięknym mieście odbyliśmy nie-

zwykły spacer kamiennymi ulicami, 

podczas którego zwiedziliśmy  m.in. 

katedrę Wniebowzięcia Najświęt-

szej Marii Panny, klasztor francisz-

kanów z przełomu XIV i XV wieku, 

Muzeum Apteki, pałac Sponza i 

pałac Rektorów 

 

Następnego dnia wybraliśmy się na wy-

cieczkę do Bośni i Hercegowiny, malowni-

czą górską trasą przejedziemy do Blagaju, 

jednego z najbardziej mistycznych miejsc w 

Bośni, gdzie sułtan, urzeczony pięknem 

tego miejsca, rozkazał wykuć w skale teki-

ję, czyli dom derwiszy. Obecnie Blagaj to 

niewielkie miasteczko, słynące z wyjątko-

wych źródeł rzeki Buny oraz klasztoru der-

wiszy. Klasztor wybudowany w XV wieku 

uchodzi za jeden z najpiękniejszych i naj-

ciekawszych obiektów w całej Bośni i Her-

cegowinie. Malowniczo położony u stóp 

groty, z której tryska na powierzchnię rze-

ka 
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Kolejnym celem był 

wyjazd do Mostaru, 

gdzie zwiedziliśmy  

zabytkowe centrum, 

przeszliśmy Starym 

Mostem - symbolem 

miasta (wpisanym na 

listę UNESCO). Most 

ten, zbudowany w XVI 

w. przez tureckiego 

sułtana, jest jedną        

z najbardziej znanych 

budowli na Bałkanach. 

Zburzony podczas 

wojny, później odbu-

dowany, obecnie 

znowu łączy obie stro-

ny miasta. Następnie 

odwiedziliśmy meczet 

Koski Mehmed-Paszy, 

dom turecki oraz 

dzielnicę Kujundžiluk 

 

Półwysep Pelješac  oraz wyspa Korcula to 

znane kierunki  turystyczne które także 

zaplanowaliśmy. Przejechaliśmy  przez 

półwysep słynący z winnic i gajów oliw-

nych. Statkiem przeprawiliśmy się na wy-

spę, zwiedzanie Korčula - rodzinne  miasto 

słynnego podróżnika Marco Polo, gdzie 

zobaczyliśmy m.in. pozostałości domu 

rodzinnego Marco Polo, mury obronne z 

XIV-XV w., gotycko-renesansowa katedrę 

św. Marka, pałace Arneri i Gabrielis. Ko-

rčula bywa nazywana ,,małym Dubrowni-

kiem’’, mimo innej skali jest nie mniej uro-

cza. Po drodze zwiedziliśmy także Ston, 

zwany „europejskim Chińskim murem”. 

Mury budowane były od XIV w. przez Re-

publikę Dubrownicką, a miały chronić bar-

dzo cennych dla Republiki salin, w których 

uzyskiwano sól przez odparowywanie mor-

skiej wody 
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W Czarnogórze  zwiedziliśmy najpiękniej-

sze miasta czarnogórskiego wybrzeża 

Budvę i  Kotor .  Budva obecnie jest naj-

nowocześniejszym  kurortem  Czarnogóry.  

Kotor,  ze swoim wspaniałym  historyczne 

centrum zostało wpisane na listę UNE-

SCO. Miasto położone jest u podnóża 

masywu Lovćen, którego strome zbocza 

schodzą wprost do Adriatyku. Urzekająca 

okolica Boki Kotorskiej przypomina nor-

weskie fiordy. W mieście zwiedziliśmy  

m.in. katedra św. Trifona, wieżę  zegaro-

wa z XVII w, oraz cerkiew św. Nikoli. Dzień 

w Czarnogórze zakończyliśmy  na wyspie 

Matki Bożej na Skale, gdzie zwiedziliśmy 

barokowe sanktuarium i cudowne widoki 

na Bokę Kotorską. Na szczęście w pro-

gramie pobytu nie brakowało czasu na 

plażowanie, wypoczynek  czy fish piknik 

na archpelagu malowniczych wysp Elafic-

kich.  
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Po spływie 
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Można odnieść wrażenie, że udało nam się 

otrząsnąć po okresie pandemii. Potrzeby ak-

tywności  społecznych chyba dały znać o so-

bie w ostatnich naszych imprezach.  Zaintere-

sowanie wycieczką jak i zorganizowanym 

spływem było wyjątkowo duże. W ostatnim 

spływie, mimo niekorzystnego terminu  ( w 

niedzielę i dla wielu uczestników zaraz po 

powrocie z wycieczki),  wzięło udział dwu-

krotnie więcej uczestników niż to bywało do-

tychczas. Organizatorzy musieli wypożyczyć 

dodatkowo wiele kajaków.  Cieszyć może tak-

że fakt uczestnictwa w spływie znacznej liczby 

młodzieży zarówno członków stowarzyszenia,  

jak i dzieci naszych koleżanek i kolegów. Oby 

ten trend się utrzymał.  
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Wręcz etatowym organi-

zatorem spływów kaja-

kowych w naszym oddzia-

le jest  Paweł Pietkiewicz 

szef uczniowskiego koła w 

koszalińskim ELEKTRONI-

KU. Tak też było i tym ra-

zem. Po raz kolejny Paweł 

wybrał rzekę Radew ze 

względu na stopień trud-

ności i nieznaczną odle-

głość od Koszalina. 

 

 



13 
 

 

  

 



14 
 

  

 

Ciekawe szkolenie 
Dnia 21 czerwca w  Koszalinie odbyło się cieka-

we szkolenie z branży elektroenergetycznej. 

Cieszyło się ono wielkim zainteresowaniem ze 

względu na bogatą tematykę  poruszającą aktu-

alne problemy energetyków. Prelegentami byli 

przedstawiciele trzech branżowych podmiotów 

gospodarczych : Lamel Eaton i Nexans. Agenda 

szkolenia obejmowała następującą tematykę: 

 Projektowanie stacji transformatorowych 

oraz ZKSN wraz z zabezpieczeniem trans-

formatora potrzeb własnych 

 -Xiria - rozdzielnice średniego napięcia go-

towe na nowe regulacje w zakresie gazów 

fluorowanych 

 Transformatory Eaton Ulusoy - Techniczne, 

ekologiczne i ekonomiczne  

 wymagania a możliwości osprzętu kablowe-

go SN w perspektywie wzmożonego rozwo-

ju sieci kablowych 
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Szanowne koleżanki i koledzy, 

sześć i pół roku starałem się prowadzić elektroniczne wyda-

nie naszego miesięcznika SEPIK.  Na przestrzeni tych lat jego 

forma, tematyka i grafika zmieniała się w dość dużym zakre-

sie. Początkowo miesięcznik miał charakter informatora wy-

darzeń w naszym oddziale. Następnie stopniowo wzbogaca-

ny został o ciekawe wydarzenia światowe w sektorze energe-

tyki, oraz  wydarzenia krajowe  w naszym stowarzyszeniu. 

Niestety nie znalazłem osób chętnych do  współpracy przy 

redagowaniu miesięcznika. Narzuciłem sobie miesięczny 

okres publikacji. W końcowej fazie miesięcznik stał się po-

nownie tylko oddziałowym  informatorem. Niniejsze wydanie 

staje się moim ostatnim. Związane to jest z dłuższym wyjaz-

dem z kraju. Jestem jednak optymistą i wierzę, że znajdzie się 

następca, lub grupa osób która będzie kontynuować wyda-

wanie SEPIKA,  a treści oraz grafika będą bardziej interesują-

ce niż dotychczas. 

Dziękuję 

Zenon Lenkiewicz 


